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PROTOKÓŁ 

Z posiedzenia Rady Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych 

Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu 

z dnia 21.03.2023 r. 

OBECNI:  

1. Dr hab. Radosław Sojak, prof. UMK – Dziekan  

2. Dr hab. Małgorzata Fedorowicz-Kruszewska, prof. UMK – Prodziekan 

3. Dr Anna Kola – Prodziekan 

4. Dr Adrian Wójcik – Prodziekan 

5. Dr hab. Ditta Baczała. prof. UMK 

6. Dr Bibianna Bałaj 

7. Dr inż. Mariusz Jarocki 

8. Dr hab. Marek Jeziński, prof. UMK 

9. Dr Anna Karczmarczyk   

10. Dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK 

11. Prof. Tomasz Kupś  

12. Mgr Anna Mielczarek-Taica  

13. Dr hab. Marek Nasieniewski, prof. UMK 

14. Dr hab. Zbigniew Nerczuk  prof. UMK 

15. Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK 

16. Sylwia Piłat   

17. Dr Joanna Szalacha-Jarmużek 

18. Dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK 

19. Dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK 

 

Protokolantka: mgr Anna Pietrzak 

 

PORZĄDEK OBRAD:   

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Informacje i komunikaty Dziekana  

3. Przyjęcie protokołów z posiedzenia Rady Dziekańskiej z dn. 21 lutego 2023 r. – referuje dr Anna 

Karczmarczyk  

4. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie wniosku o nagrodę Ministra Edukacji i Nauki dla dra hab. 

Tomasza Jarmużka, prof. UMK – referuje dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. UMK  

5. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku  wychowanie 

fizyczne i sport, studia stacjonarne drugiego stopnia – referuje dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK  

6. Wolne wnioski  

 

Posiedzenie Rady Dziekańskiej WFINS odbyło się w budynku WFINS przy ul. Lwowskiej 1 w sali 394, 

dnia 21 marca (wtorek) 2023 roku, o godz. 13.15.  
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Ad 1.  

Dziekan WFINS dr hab. Radosław Sojak, prof. UMK otworzył posiedzenie Rady i przedstawił porządek 

obrad.  

W głosowaniu jawnym, za pomocą podniesienia rąk porządek obrad został jednomyślnie przyjęty (19 

głosów na TAK). 

Dr hab. Maciej Trojan, na prośbę Dziekana, zgodził się zostać konsultantem niniejszego protokołu.  

Ad 2.  

Komunikaty Dziekana:  

• Dziekan podziękował Dyrektorom Instytutów za sprawne rozdysponowanie podwyżek 

i przypomniał ogólne zasady ich przyznawania: część obligatoryjna w kwocie 561 zł i 150 zł 

podwyżki uznaniowej na osobę. Wspólnie z Dyrektorami podjęto decyzję, że osoby pobierające 

świadczenia emerytalne oraz osoby, których ostatnia ocena pracownicza była negatywna nie 

otrzymają podwyżki uznaniowej. Prof. Nerczuk dodał, że od wymienionych kwot, w niektórych 

przypadkach, musiała być odliczona podwyżka wynikająca ze wzrostu ustawowej kwoty 

minimalnego wynagrodzenia profesora, który nastąpił na początku roku. Dziekan 

poinformował, że Dyrektorzy Instytutów przedstawili kryteria podziału podwyżek 

uznaniowych i dotyczyły one głównie aktywności badawczej pracowników. Podwyżki powinny 

być wypłacone 1 kwietnia.   

• Dziekan poinformował, że Senat UMK przyjął zmiany w Statucie – przewagą jednego głosu (23 

na TAK, 14 na NIE, 8 osób WSTRZYMAŁO SIĘ).  Zmiany które mogą dotykać bezpośrednio 

Wydziału i Instytutów zostały rozesłane do Dyrektorów. Dziekan poinformował, że nastąpiła 

zmiana w zakresie wieku pracowników pełniących funkcje  - ponownie jest to  70 lat.   

• Dziekan poinformował, że pracę podjął zespół zajmujący się restrukturyzacją Uniwersytetu.  

Dziekan pozostaje w stałym kontakcie z Dziekanem Wydział Nauk Ekonomicznych i Zarządzania 

dr. hab. Jerzym Boehlke, prof. UMK oraz z Dziekan Wydziału Humanistycznego dr hab. Violettą 

Wróblewską, prof. UMK, którzy reprezentują nauki społeczne i humanistyczne. Rektor 

zapowiedział, że żadne plany związane ze zmianami strukturalnymi nie będą wprowadzane w 

życie obecnie trwającej kadencji.  

Komunikaty Prodziekan dr hab. Małgorzaty Fedorowicz-Kruszewskiej:  

• 8 marca odbyło się cykliczne zebranie Prodziekanów UMK. Przedstawiono na nim 

harmonogram rekrutacji na kolejny rok akademicki:  

 dla studiów jednolitych magisterskich rekrutacja będzie trwała od 5 czerwca do 20 

września, 

 studia I stopnia – I tura od 5 czerwca do 12 lipca i II tura 8 sierpnia do 13 września, 

 studia II stopnia – I tura od 5 czerwca do 25 lipca. II tura 9 sierpnia do 20 września. 

• została przedstawiona nowa organizacja roku akademickiego. Wakacje zimowe kolejnego roku 

akademickiego będą krótsze niż w tym roku.  

• prodziekan dr hab. P. Rączka, prof. UMK przedstawił propozycję zmian w regulaminie studiów:  

 Liczba lat powtarzanych nie może być wyższa niż przewidziana programem studiów 

liczba lat na danym kierunku. 

 Wznowienie możliwe jest tylko raz, maksymalnie 3 lata od skreślenia ze studiów.  

 Przedłużenie przedłużenia pracy dyplomowej zostanie skrócone z 3 do 2 miesięcy.  
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 Średnia ocen ze studiów będzie liczona ze wszystkich ocen, a nie jak do tej pory, tylko 

z ocen pozytywnych. Ten zapis będzie obowiązywał studentów, którzy dopiero 

rozpoczynają studia.  

 Przy przyjmowaniu studentów z innych uczelni i kierunków studiów będzie można brać 

pod uwagę poza względami organizacyjnymi, średnią ocen ze studiów i wypełnienie 

minimum rekrutacyjnego obowiązującego w danym roku. 

 Do tej pory pisemny egzamin komisyjny polegał na sprawdzeniu pracy studenta 

ponownie – przez komisję powołaną przez prodziekana. Teraz będzie można 

przeprowadzić egzamin ponownie.  

• Nasz Wydział zaproponował najwięcej w Kampusie toruńskim e-zajęć i zajęć 

komplementarnych. Ich przygotowanie zostało bardzo wysoko ocenione przez jednostkę 

weryfikującą stan przygotowania zajęć e-learningowych. Prodziekan dr Anna Kola dodała, że 

p. mgr Joanna Buczyńska zaplanowała spotkania dla pracowników podsumowujące prace nad 

kursami zdalnymi przygotowanymi w tym roku.  

• Dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK poprosił o wyjaśnienie propozycji związanej z liczbą 

powtarzań studiów. Prodziekan Kruszewska wyjaśniła, że na studiach I stopnia będzie można 

będzie powtarzać rok 3 razy, na studiach II stopnia 2 razy a na jednolitych magisterskich 5.  

Dziekan oddał głos dr hab. Zbigniewowi Nerczukowi, prof. UMK  z prośbą o przedstawienie informacji 

przekazanych na spotkaniu przewodniczących Rad Dyscyplin z prorektorem prof. Wojciechem Wysotą:  

• Sposób podziału subwencji 

Na spotkaniu pokazano matematyczny algorytm podziału subwencji. Prof. Nerczuk zapytał 

o wpływ parametryzacji na algorytm. Kategoria B obniża środki,  B+ niczego nie zmienia, A i A+ 

podwyższają.  

• Zmiany w regulaminie wynagradzania  

Pojawią się 3 formy dodatków rektorskich: dydaktyczny, badawczy i nowy - projektowy (dla 

osób, które mają projekt ale nie pobierają w nim wynagrodzenia – do 27 tyś zł miesięcznie 

brutto). Stypendia za publikacje będą utrzymane. Pojawią się nowe stypendia za pozyskane 

granty powyżej 200 tyś złotych – wtedy stypendium będzie wynosiło do 10 tyś zł brutto. 

Nagrody i wyróżnienia dla nauczycieli – utrzymane zostały 3 kategorie nagród; naukowe, 

dydaktyczne i organizacyjne w podziale na nagrody indywidualne i zespołowe oraz 

wyróżnienia. Zmieniono jednak stawki nagród. Stają się one dużo wyższe. Nagroda 

indywidualna sięga 400% stawki profesora, więc będzie to kwota 28,8 tyś zł. O nagrody 

występuje przewodniczący Rady Dyscypliny, wnioski kierowane są do Rady Dziekańskiej. 

Nowością jest powołanie komisji dziedzinowych, które będą decydowały o tym komu nagrody 

zostaną przyznane. Dr hab. K. Pietrowicz, prof. UMK uzupełnił tę informację o konieczność 

zaproponowania członków tej komisji z każdej dyscypliny. Członkowie komisji nie mogą pełnić 

żadnej innej funkcji. Nie mogą to być zatem dziekani, dyrektorzy i przewodniczący Rad. Na czele 

komisji będzie stał Rektor.  

Każdy typ nagrody ma inna ścieżkę procedowania.  O nagrody dydaktyczne występuje Dziekan 

na podstawie opinii Rady do spraw jakości kształcenia. O nagrody organizacyjne występuje 

Dziekan, opiniuje Rada Dziekańska. Są to więc zupełnie różne tryby.  

Dziekan zapytał o to w jaki sposób będą przydzielane fundusze na te nagrody. Prof. Nerczuk 

potwierdził, że fundusz na nagrody naukowe będzie przyznawany na dziedzinę. Prof. 

Pietrowicz uzupełnił tę informację  mówiąc, że centralny fundusz nagród nie będzie dzielony 
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na kampusy. Fundusz będzie dzielony na część naukową, organizacyjną i dydaktyczną 

a następnie nagrody naukowe będą dzielone na 4 komisje dziedzinowe.  

Dziekan zapytał czy w związku z tym nagrody organizacyjne będą dzielone na wydziały. Prof. 

Pietrowicz potwierdził, że kryterium będzie wielkość wydziału. Prof. Pietrowicz podkreślił, że 

system jest  bardzo skomplikowany i że wiele osób nie zdawało sobie z tego sprawy co dało się 

zauważyć w trakcie dyskusji.  

Prof. Marek Jeziński dodał, że jeśli Rada Dyscypliny będzie chciała złożyć większą liczbę 

wniosków to będzie musiała przygotować listę rankingową. Dziekan poprosił o 

doprecyzowanie. Ranking będzie musiał być przygotowany, jeśli Rada Dyscypliny wskaże 

więcej niż 1 osobę do nagrody.   

Dziekan zapytał o tradycję przyznawania nagród za całokształt pracy naukowej osobom 

przechodzącym na emeryturę. Prof. Jeziński potwierdził, ze taka nagroda zostaje.   

• Podczas spotkania z prorektorem prof. Wysotą omawiane były także zmiany statutu. 

Przewodniczący Rad musieli jednak wyjść ze spotkania wcześniej. 

• Dziekan zapytał czy podczas spotkania omawiane były konsekwencje szkolenia 

przygotowanego przez Radę Doskonałości Naukowej dotyczącego postępowań awansowych.  

Prof. Pietrowicz potwierdził, że temat się pojawił, ale zauważył, że nadal interpretacja 

przepisów przez RDN nie wybrzmiała wystarczająco mocno. Mgr Anna Mielczarek-Taica 

wspomniała o tym, że jako uczelnia będziemy wraz z innymi uczelniami podejmowali próby 

wyjaśnienia i zmiany interpretacji zapisów ustawy przez RDN.  

• Dziekan ponownie poprosił o zapoznanie się z szkoleniem związanym z procedurami 

awansowymi.  

Ad 3.  

Na prośbę Dziekana p. dr Anna Karczmarczyk zreferowała punkt dotyczący przyjęcia protokołu z dnia 

21 lutego 2023 r. Uznała go za zgodny z przebiegiem Rady Dziekańskiej.  

W głosowaniu jawnym, poprzez podniesienie ręki, protokół został jednomyślnie przyjęty przez Radę 

Dziekańską (19 głosów na TAK) .  

Ad 4.  

Prof. Nerczuk poprosił Rade o poparcie wniosku o nagrodę Ministra Edukacji i Nauki dla dra hab. 

Tomasza Jarmużka, prof. UMK za dokonania naukowe na przestrzeni ostatnich 2 lat (2021-2022). Prof. 

Jarmużek w tym czasie opublikował 11 tekstów naukowych (9 artykułów w renomowanych 

czasopismach naukowych m.in. Logica Universalis, Logic Journal of the IGPL, Bulletin of the Section of 

Logic, Logic and Logical Philosophy i 2 rozdziały w monografiach opublikowanych przez London College 

Publications i  Springer). Prof. Jarmużek nawiązał współpracę międzynarodową z badaczami z całego 

świata: z Włoch, Słowacji, Finlandii, Meksyku, Australii i Niemiec. Tomasz Jarmużek otrzymał nagrodę 

Alfreda Tarskiego. Brał udział w warsztatach podczas Workshop on Connexive Logics w Mexico City. 

Jest szefem Wyłaniającego się pola badawczego (EF).  Dziekan dodał, że podkreślenia wymaga 

zaangażowanie prof. Jarmużka w pracę organizacyjną, która zaowocowała licznymi współpracami 

międzynarodowymi nie tylko prof. Jarmużka ale i pozostałych pracowników Katedry Logiki. Prof. 

Nerczuk dodał także, że prof. Jarmużek zorganizował w tym czasie kilka międzynarodowych 

konferencji.  
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W głosowaniu tajnym, przeprowadzonym za pomocą aplikacji Ankieter, zagłosowało 17 z 19 obecnych  

Stosunkiem głosów: Tak: 16 , Nie: 0, Wstrzymuję się: 1, zaopiniowano pozytywnie wniosek o nagrodę 

Ministra Edukacji i Nauki dla dra hab. Tomasza Jarmużka, prof. UMK.  

Ad. 5 

Dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK zreferowała wniosek  w sprawie zmian w programie studiów na 

kierunku  wychowanie fizyczne i sport. Zmiany wywołane zostały Zarządzeniem JM Rektora UMK z 19-

12-2022r. dotyczącym zmian zasad w przyznawaniu godzin i punktów ECTS w blokach pedagogiczno-

psychologicznym oraz dydaktyki i emisji głosu. Drugim powodem zmian było zgłaszane przez 

studentów niezadowolenie związane z tym, że w trakcie studiów oferowane były 4 moduły ale tylko 2 

z nich cieszyły się powodzeniem (nauczyciel wychowania-fizycznego i trener przygotowania 

motorycznego). Jeśli na mniej popularne moduły zapisywało się kilkoro studentów to nie był on 

uruchamiany, co budziło niezadowolenie studentów. Zmiana  w tym zakresie polega na zredukowaniu 

liczby oferowanych modułów do 2: nauczyciel wychowania-fizycznego i trener przygotowania 

motorycznego. Dziekan zapytał o opinię Wydziałowej Komisji ds. Jakości Kształcenia. Prof. Baczała 

potwierdziła, że opinia zarówno Komisji jak i Samorządu studenckiego była pozytywna.  

W głosowaniu jawnym, poprzez podniesienie ręki, jednomyślnie przyjęto zmiany w programie studiów 

na kierunku Wychowanie fizyczne i sport przez Radę Dziekańską (19 głosów na TAK).  

Ad 6.  

Głos zabrał dr hab. Krzysztof Pietrowicz. Zwrócił  uwagę na to, że konsekwencją wykładu wygłoszonego 

przez prof. Węgrzyna z RDN, dotyczącego postępowań awansowych jest zwiększone zainteresowanie 

odbywaniem staży naukowych. Dziekan dodał, że dotyczy to także naszych pracowników, którzy chcą 

wyjeżdżać na staże - co będzie generowało duże koszty. Prof. Kopińska powiedziała, że otrzymuje już 

porozumienia stażowe, które powinny być zawierane między uczelniami. Nie wie czy należy je 

podpisywać i czy są przygotowane wytyczne w tej sprawie. Trudnym zagadnieniem jest sprawa efektu 

stażu – wyników badań, publikacji i ich afiliacji.  Krzysztof Pietrowicz dodał, że dyskutował z prof. 

Dominikiem Antonowiczem i doszli do wniosku, że dobrym rozwiązaniem byłoby aby takie publikacje 

były współautorskie, afiliowane przez uniwersytety autorów i aby w publikacji była informacja, że jest 

efektem odbywania stażu. Anna Pietrzak dodała, że zwiększone zainteresowanie stażami wynika z 

tego, że wiele osób ma zaplanowane składanie wniosków habilitacyjnych tuż po wakacjach a to 

oznacza, że staż musiałby się odbyć w maju/czerwcu bieżącego roku. Po konsultacji z p. Karoliną 

Jarzynką wiadomo już, że żaden centralny fundusz na wyjazdy stażowe nie powstanie, w związku z tym 

trzeba zaplanować wydatki w budżetach Instytutów. Innym źródłem finansowania staży mogą być 

środki zewnętrzne np. Miniatura NCN, ale w perspektywie 2 miesięcy nie jest to wykonalne lub środki 

pochodzące z IDUBu.  IDUB ma uruchomione w tej chwili 4 programy stażowe – wszystkie dotyczą 

mobilności międzynarodowych zatem wyjazdy krajowe nie będą z tego źródła finansowane. Osoby, 

które mają granty finansowane z środków Centrów Doskonałości czy Wyłaniających Się Pól 

Badawczych  mogą wykorzystać fundusze na ten cel. Prof. Baczała zadała pytanie czy można 

pracownika delegować na staż bezkosztowo. Dziekan odpowiedział, że w przypadku delegacji 

pracodawca jest zobowiązany pokryć jej koszty.  

Prodziekan Anna Kola zadała pytanie dotyczące wspólnego  wydziałowego dnia otwartego. Uczelnia 

w tym roku nie organizuje żadnego dnia otwartego. Na stronie UMK pojawiły się informacje, że inne 

wydziały już ogłosiły terminy tych spotkań. Pani Prodziekan rozmawiała z członami Samorządu 

Studenckiego i zaproponowali oni wsparcie w organizacji i przeprowadzenie Gry Miejskiej połączonej 

ze spotkaniami informacyjnymi dotyczącymi kierunków studiów. Prof. Baczała poinformowała, że INP 

ma już zaplanowany taki dzień na 1 czerwca. Dziekan odpowiedział, że proponowany termin to 
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kwiecień i że może wydelegowanie jednego pracownika, który przedstawiłby ofertę studiów nie byłoby 

zbyt dużym kłopotem organizacyjnym. Prof. Nerczuk dodał, że uważa to za dobry pomysł i Instytut 

Filozofii chętnie weźmie udział w spotkaniu. Prof. Kopińska zapytała o format Gry Miejskiej i dodała, że 

w jej opinii kandydaci przyjeżdżają na spotkania na wybrany przez siebie, konkretny kierunek i nie 

interesuje ich cała oferta Wydziału. Dziekan zaproponował by przemyśleć czy nie połączyć Dni 

Otwartych Wydziału z Wydziałem Nauk Historycznych. Prof. Trojan przedstawił stanowisko, że robiąc 

Wydziałowe Dni Otwarte zaczynamy konkurować sami ze sobą i lepiej byłoby zrobić osobne dni 

otwarte dla kierunków, w odrębnych  terminach. Dziekan zwrócił uwagę, że takie przekonanie ma 

swoje źródła w sukcesie rekrutacyjnym psychologii i tym, że jest to kierunek wybierany przez osoby 

bardzo zdeterminowane żeby podjąć właśnie te studia. Dr Szalacha-Jarmużek dodała, że z perspektywy 

Instytutu Socjologii kandydaci nie do końca wiedzą jaki kierunek chcą studiować i że warto im 

przedstawić szczegółową ofertę. Dziekan dodał, że Psychologia nie konkuruje z żadnym kierunkiem na 

wydziale, konkuruje za to z innymi ośrodkami oferującymi studia psychologiczne w Polsce. Prof. 

Kopińska zapytała o potencjalne terminy. Prodziekan zaproponowała 18 kwietnia. W tym samym 

terminie co Dni Otwarte Wydziału Nauk Historycznych. Prof. Kupś podkreślił, że szkoły organizując 

wyjazdy na takie wydarzenia podejmują ten wysiłek tylko raz więc warto dołączyć do WNH.  

Anna Pietrzak dodała, że podczas spotkania z Działem Promocji poinformowano, że w przyszłości 

planowane są dwa takie wydarzenia rocznie.  

Dziekan poprosił zebranych o zaangażowanie w organizację Dni Otwartych Wydziału, podziękował 

uczestnikom spotkania i zamknął posiedzenie rady Dziekańskiej.  

 

 

     Protokolantka      /-/ mgr Anna Pietrzak 

 

                                                                  Konsultant protokołu /-/ dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK 


